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Írásbeli választ igénylő kérdés

Kövér László,
az Országgyűlés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok
benyújtani

Kásler Miklós emberi erőforrás miniszternek

"Mik a tervei a Kormánynak a fóti gyermekközponttal?"

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr!

Czibere Károly korábbi államtitkár 2017 januárjában jelentette be, hogy 2018 közepétől a
gyermekközpont befejezi a gyermekvédelmi szolgáltatást. Ezt azzal indokolta, hogy a
kormány 2019-re szeretne megszüntetni minden nagy, tömegszerű, a társadalomtól elszigetelt
szociális intézményt.

2017. szeptemberi írásbeli kérdésünkre adott válaszában arról tájékoztatott az EMMI
államtitkára, hogy az EFOP-2.1.1.-16 ,,Gyermekotthonok kiváltása, gyermekotthonok
korszerűsítése, hiányzó gyermekotthoni kapacitások létrehozása" pályázaton biztosított 224
millió forint uniós forrásból új helyre költöztetik a speciális gyermekotthonban élő 32
gyermeket (24 főt a zalaegerszegi, 8 főt pedig a kalocsai speciális gyermekotthonban
helyeznek cl). A különleges ellátást igénylő, további 24 gyermeket 48 millió forint központi
költségvetési forrás felhasználásával · a fóvárosi gyermekotthoni hálózatban helyeznek el.
További 416 millió forint központi költségvetési forrás bevonásával biztosítanak új helyszínt
a Kísérő Nélküli Kiskorúak Gyermekotthona 34 lakójának az Aszódi Javítóintézet, Általános
Iskola, Szakiskola és Speciális Szakiskola területén. A tervek szerint a javítóintézettől
elkülönülő, jelenleg nem használt volt iskolaépületet alakítják át 48 férőhelyes
gyermekotthonná és ehhez kapcsolódóan létrehoznak. 40 ideiglenes befogadó férőhelyet.
Az elmúlt hónapban az összes említett helyszínt bejártam. Fóton azt tapasztaltam, hogy az
érintettek teljes bizonytalanságban vannak, semmilyen konkrét információt nem kapnak az
intézményükkel kapcsolatos kormányzati tervekről. Az. SZGYF legutóbbi tájékoztatása
szerint 2019 nyaráig ,,nem várható változás a gyermekközpont feladatellátásában", ami
további egy évvel hosszabbítja meg bizonytalan helyzetüket. A fóti gyermekközpont



- bezárásának hírére az adományozás, ami Fót esetében eddig fontos anyagi forrást jelentett az 
állami támogatás mellett, jelentősen visszaesett.

Jártam Zalaegerszegen is, ahol azt tapasztaltam, hogy az építkezés már megkezdődött, de az
intézmény vezetésének semmilyen információja nincs arról, hogy milyen céllal folyik a
féröhelybővítés. Itt jelenleg 45 főt gondoznak: ha 24 fővel bővül a létszám, akkor 69-re nő az
intézmény területén gondozottak száma. Kalocsán már hallottak a bővítési (az intézményen
belüli felújítási) tervekről, de itt még nem kezdődött meg a munka és nincs is tudomásuk ·
arról, hogy fóti speciális szükségletű gyermekek kerülnének hozzájuk. Az itteni 48 fö 56-ra
emelkedne, ha 8 fóti gyermek kerülne ide. Aszódon megtekintettem azt az iskolaépületet,
aminek a felújítása után itt tervezik elhelyezni a kísérő nélküli kiskorúakat. A romos, gazos,
lakhatatlan épület felújítása még nem kezdődött meg, és az intézmény vezetői sem tudtak
semmit a tervekről.

A tapasztalatokból az látszik, hogy teljes a bizonytalanság és az információhiány a fóti
gyermekközpontbezárásá körül. Ráadásul a bezárás szakmai indoka, az ún. intézménykiváltás
is megkérdőjelezhető, Fóton az elmúlt évtizedben nagy átalakításokra és több beruházásra
került sor. A 32 fós Speciális Gyermekotthont 2010-ben adta át Soltész Miklós akkori
államtitkár. Az Otthon kialakításához 152 millió forint uniós forrást használtak fel. A
különleges ellátást igénylő gyermekek részére új lakóotthonokat hoztak létre adományokból,
ahol egyes helyeken a legkorszerűbb berendezések teszik könnyebbé az életüket. A
kastélypark ideális terápiás környezetet jelent a gyermekek számára, és Budapest közelsége is
nagyon fontos: sokan iskolába járnak és egy Budapestről rendszeresen leutazó pszichiáter is
foglalkozik a gyermekekkel.

Kérdéseim:
1. Milyen tervei vannak a Kormánynak a fóti gyermekközponttal? Mi várható 2019

nyarán?

2. A folyamatban levő férőhelybövítések a fóti gyermekek későbbi elhelyezését
célozzák? A tervek szerint a speciális szükségletű gyermekek Zalaegerszegre és
Kalocsára, a különleges ellátást igénylők Budapestre, a kísérő nélküli kiskorúak pedig
Aszódra mennének?

3. Milyen szakmai indoka van a fóti gyermekközpont bezárásának? Milyen szakmai
alapja van azon zalaegerszegi és kalocsai intézmények bővítésének, amelyek létszáma
már eddig is a törvényi határt súrolja?

4. Mikor kapnak érdemi tájékoztatást az érintettek? Miért tartják bizonytalanságban a
fóti gyermekotthonban dolgozókat, a park területén működő óvodát, iskolákat, az ott
élő nyugdíjas dolgozókat?

Várom válaszát!

Budapest, 2018. október 8.
Tisztelettel, »:. 

Szél Bernadett
országgyűlési képviselő


